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В статье рассматриваются: «морской» компонент в 170 английских фразеологических 

единицах на основе компаративного анализа с акцентом на значении центрального семан-

тического компонента ФЕ, их распределение в соответствии с семантическими полями и группа-

ми, идиографическая классификация, отражающая эмоциональное и физическое состояния, ин-

теллектуальные способности, социальное положение, черты характера, различные аспекты 

деятельности человека, а также универсальные концепты времени, пространства, меры, ко-

личества и качества.  

The article deals with the «sea» component in 170 English phraseological units on the basis of the 

comparative analysis with special attention to the meaning of the central semantic component of 

the units, their distribution according to semantic fields and groups, their idiographic classification, 

which reflect emotional and physical state, appearance, intellectual abilities, social position, traits 

of character, different aspects of human activity as well as the universal concepts of time, space, 

measure, quality and quantity.  
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